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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. február 26-án 
16.00 órakor kezdődő képviselő-testületi ülésén.

Ülés helye: Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár

Jelen vannak: Lipcsei Zoltán polgármester, Nosza József alpolgármester, dr. Bácskay 
Tamás, Kovács László, Marton László, Török Imre Mihály képviselők,  Pardiné dr. 
Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző, Smiriné Papp Katalin pénzügyi csoportvezető, 
Zolnai Éva kertész

Hiányzik: Végh Judit képviselő 

Lipcsei Zoltán polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a testület 
határozatképes. 
Javasolja, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat fogadják el. 
Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi napirendi pontokat hagyja jóvá:

NAPIREND

1. Közmeghallgatás

2. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester 

3. Az önkormányzat 2015. évi költségvetésének megalkotása
           Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester 
       

4. Települési fásítási terv felülvizsgálata
Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

5. A szociális igazgatásról és a szociális ellátásról szóló önkormányzati rendelet 
megalkotása

Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző

6. Bejelentések

Első napirendi pont  :   Közmeghallgatás

Lipcsei Zoltán polgármester felolvassa írásos anyagát, mely a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.

Tóth Imre helyi lakos elmondja, hogy az ő személyes problémája a csapadékvíz elvezetése, 
mert nem folyik el az ingatlana előtt a víz, szinte a járdáig áll a víz esősebb időben. 
Meg kell nézni, hogy mi ennek az oka. Ugyanez a helyzet a kertjének a végében is, áll 
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a víz az árokban. Jó lenne ennek is utána nézni. Az ivóvízminőség javító programmal 
kapcsolatban kérdezi, hogy hol tart, és milyen munkafolyamat zajlik? A bekötő 
vezetékeket is cserélik-e? A választási kampány során szóba került a benzinkút 
létesítése. Kérdezi, hogy ez milyen állapotban van? Lesz ebből valami, vagy csak egy 
terv? Az Idősek Otthonával kapcsolatban kérdezi, hogy mennyire előrehaladott 
állapotban van? Lesz abból valami öt éven belül? Véleménye szerint, ha elkészülne, 
akkor nagyon sok tarcsai lakos beköltözne, jó lenne az időseknek és munkahelyet is 
adna. Majdnem egy éve, hogy megtörtént az országgyűlési választás, de sajnos a 
település képviselője tudomása szerint még Köröstarcsán nem járt. Jó lenne, ha 
időnként eljönne és fogadóórát tartana. Kérdezi, hogy a polgármester úr találkozott 
már az országgyűlési képviselővel? Javasolja, hogy vegye fel vele a kapcsolatot, mert 
lenne az itteni embereknek problémája, amit ő tudna orvosolni. A térfigyelő kamerával
kapcsolatban kérdezi, hogy amik vannak, azok mekkora területet látnak be? Köszöni, 
hogy meghallgatták és várja a válaszokat.

Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésekre válaszolva elmondja, hogy a településen egy 
térfigyelő kamera van, a Nagyablakos presszóval szemben. A hídon nem az 
önkormányzat kihelyezett kamerája van, hanem azzal az útdíjat ellenőrzik. A 
terveikben és a költségvetésben is terveztek térfigyelő kamerát. Pályázatból 
szeretnének minél több helyre felszerelni. Dankó Béla országgyűlési képviselővel ő 
már felvette a kapcsolatot. A képviselő támogatása nélkül nehezen fognak boldogulni. 
Tájékoztatni fogja a képviselőt, hogy fogadóórára szakítson időt a településen. Az 
Idősek Otthona egy kiemelt projekt, azon dolgoznak, hogy megvalósíthassák. A TOP 
pályázatban is benne van a benzinkút létrehozása, vagy önkormányzati működtetéssel, 
vagy egy mobil benzinkút, erre záros határidőn belül megoldást kell találni. Az ivóvíz 
programmal kapcsolatban az alpolgármester úr fog válaszolni. A csapadékvíz 
elvezetésében ő is érintett, mivel a hozzászóló lakosnak a szomszédja. Megoldást 
fognak erre a kérdésre találni, mert ez 11 éve probléma, de nem azzal fognak kezdeni, 
hogy maga előtt megcsinálják a belvízelvezetést, de a ciklusban meg fogják oldani a 
problémát.

Nosza József alpolgármester az ivóvíz programmal kapcsolatosan elmondja, hogy az az 
információ áll rendelkezésre az Alföldvíz Zrt. tájékoztatójából, hogy a programot 
garanciával meg kell, hogy valósuljon, erre kivitelező a Mészáros Kft. Köröstarcsán 
még nem kezdődött meg a kivitelezés. Téma volt az értekezleten, hogy Romániából 
történő vízátvétellel, szűréssel fog megvalósulni. Ezzel javulhat a víz minősége.

dr. Bácskay Tamás képviselő az elhangzottakhoz annyit fűz hozzá, hogy az Idősek Otthona 
Alapítvány vezetőtől függetlenül mindig is kiemelt projekt volt. A beruházás 
nagyságát tekintve csak pályázatból valósítható meg, így a település ki van téve az 
adott lehetőségeknek. Amint lehet abba az irányba lépnek, hogy a beruházás 
megvalósulhasson. Dankó Béla országgyűlési képviselőről elmondja, hogy kevesebb 
képviselő lett, így nehezebben az összes településre való eljutása. Dankó Béla Smiri 
Lászlóval tartotta a kapcsolatot. Úgy gondolja, hogy a kapcsolat meglesz a 
továbbiakban is. Van a képviselő úrnak irodája Szarvason és Békésen is, ahol él a 
kapcsolattartási lehetőség, valamint interneten is elérhető. Tudomása szerint készül 
Köröstarcsára, csak nem tudja, hogy mikor.

Bokor Imre helyi lakos elmondja, hogy rossz az Aradi utca útjának az állapota, főleg az utca 
két végén. A választás előtt két héttel javítva lett egy kicsit. A csapadékvíz nem folyik 
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el, az árkot is ő szokta takarítani a Szabadkai utcánál. Kérdezi, hogy ez kinek a 
feladata a lakosé, vagy az önkormányzaté? Véleménye szerint a közmunkásokkal ki 
lehetne takaríttatni az árkot.

Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy sokat van kint a 
településen. Megígéri, hogy a jövő héten ki fognak menni és megnézik a 
lehetőségeket. A legnagyobb probléma az utakkal van, ott ahol nincsen aszfalt áll a 
víz. Az ilyen területekkel fognak kezdeni. Megvásárolták a grédert, és szakembereket 
kért fel, hogy hogyan tudnák vízmentesíteni az érintett utakat. Az említett utca is sorra 
fog kerülni, a sáros utcákat szeretnék megszüntetni, folyamatosan karban fogják 
tartani ezeket az utakat.

Nosza József alpolgármester elmondja, hogy az aszfalt útra minden utcában igény lenne. Volt
korábban már pályázatuk lakóútra, ami 300 MFt-ról szólt. Ezek nagyon drága 
beruházások, csak pályázati forrásból lehet megvalósítani. Jelenleg 400 MFt-ba 
kerülne a nem aszfaltozott utaknak az aszfaltozása. A meglévő útalapokra aszfaltoztak 
korábban a szennyvízberuházás után. Sajnos azok az utak romlanak, folyamatos 
kátyúzásra szorulnak. Ez nagyon sokba kerül és félő, hogy egyáltalán nem írnak ki 
lakó utcákra vonatkozó útépítési pályázatot. A gyűjtőutcákra vonatkozóan van 
pályázati kiírás, de a településen az már mind aszfaltozott. Saját költségvetésből ennyit
biztosan nem tudnak kigazdálkodni. Mindenképpen megoldást kell találni az 
aszfaltozatlan utcákra. A III. ütem után az útalap szerű kőszórás, csak csinosított az 
utcákon, de nem oldotta meg a problémát. Aszfaltozásra, csak az aszfaltozott utcákban
volt lehetőség a szennyvízberuházás után.

Bokor Imre helyi lakos elmondja, hogy a kommunális adót egyformán fizetik mégsincs 
útjuk. Kérdezi, hogy muszáj volt megemelni?

Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy a beszámolója elején 
elmondta, hogy 2015. évben alulfinanszírozták őket, és 10 MFt-ot kell fizetnie a 
településnek a szemétszállítás miatt. Az emelés ennek csak a töredékét fogja fedezni. 
A lakosság helyett fizeti ki az önkormányzat a rezsi csökkentés miatt, ez egy 
kényszerhelyzet. Az aszfaltozatlan utcáknak az aszfaltozásán vannak, de elsősorban a 
víztelenítést kell megoldani.

Bokor Imre helyi lakos elmondja, hogy nincsen árok az utcában, kérdezi, hogy hova menjen 
a víz?

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy lakóházakat jelen pillanatban nem veszélyeztet a
víz. Amikor veszélybe kerül a lakóház, akkor segíteni fog az önkormányzat. Neki 
minden feladat új, minden napját azzal tölti, hogy minden működjön. 

Kovács István helyi lakos elmondja, hogy korábban már ki lett mérve, hogy a temetőtől 
merre kellene vinni a vizet, de nem lett csinálva semmi. Kapott levelet és csekkeket 
szennyvízcsatorna karbantartásáról, kérdezi, hogy ez mit takar?

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző a kérdésre válaszolva elmondja, hogy az 
önkormányzat szennyvízcsatorna karbantartásra nem küldött csekket. Kéri a lakost, 
hogy vigye be a Polgármesteri Hivatalba a csekket és megnézik. Elmondja, hogy 10 
évvel ezelőtt komoly problémák voltak a belvízzel, most nincsenek lakóházak 
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veszélyben. Korábban állandó jelleggel kellett lakóházakat menteni. A település 
problémás helyei a temető és a Szabadkai utca. Korábban készült terv erre 
vonatkozóan. A közmunkások folyamatosan takarítják a belvízelvezető árkokat. Kéri, 
hogy akinek gondja van, az jelezze a hivatalban, nem kell megvárni a 
közmeghallgatást. Nem gondolta senki, hogy aszfaltozásra nem írnak ki pályázatot 
éveken át, és az előzetes információk alapján az idei évben sem szerepel útépítési 
pályázat. Ha nem lesz pályázat, akkor saját hatáskörben valamilyen olcsóbb 
megoldással lehet járhatóvá tenni az utakat.

Bokor Imre helyi lakos úgy hallotta, hogy lenne egy helyi vállalkozó, aki megvásárolná a 
régi tápboltnak az épületét. Kérdezi, hogy lesz ebből valami, vagy kocsi múzeumnak 
fogják inkább használni? Szerinte inkább a vállalkozóé legyen, de tudomása szerint az 
a termelőszövetkezeté.

Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy a testületi ülése a 
napirendi pontok között fognak erről a témáról tárgyalni. A tulajdoni arányok úgy 
oszlanak meg, hogy 2/3 rész a Tarcsai Agrár Zrt. tulajdona és 1/3 rész az 
önkormányzat tulajdona.

Több kérdés, hozzászólás nem volt, ezért a polgármester a közmeghallgatást bezárta.

Második napirendi pont  :   Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két 
ülés között történt fontosabb eseményekről

Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

Kérdés, hozzászólás nem volt.

Lipcsei Zoltán polgármester kiegészítésként javasolja, hogy a 7/2015.(I.29.) számú 
képviselő-testületi határozat végrehajtási határidejét 2015. március 31-re módosítsák.

dr. Bácskay Tamás képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja, az ülés levezető elnöke 
elmondja, hogy a bizottság foglalkozott a kérdéssel, és egyetértett a polgármesterrel 
abban a kérdésben, hogy ez a téma lezárásra kerüljön. A bizottság a korábbi határidőt 
2015. március 31. napra javasolta módosítani, a testület pedig az azt követő soros 
ülésen tárgyalja meg.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság támogatta 
a Humán és Ügyrendi Bizottság javaslatát. 

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

15/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és 
a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló beszámolót jóváhagyta 

azzal a kiegészítéssel, hogy a monográfiáról szóló 7/2015.(I.29.) számú határozatnak 
a végrehajtási határidejét 2015. március 31-re módosította.

Határidő: 2015. március 31.
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Felelős: Végh Judit HÜB elnök, 
Lipcsei Zoltán polgármester

Harmadik napirendi pont: Az önkormányzat 2015. évi költségvetésének megalkotása
           Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester

Lipcsei Zoltán polgármester köszönti Smiriné Papp Katalin pénzügyi csoportvezetőt. 
Megkérdezi, hogy van-e kiegészítése az írásos anyagához?

Nem volt kiegészítés.

dr. Bácskay Tamás képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a 
bizottság áttekintette a 2015. évi költségvetést és nem terjesztett elő módosító 
javaslatot a kiadott anyaghoz. A költségvetést elfogadásra javasolják a képviselő-
testületnek.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság az 
előterjesztett költségvetést a mellékletekkel együtt elfogadásra javasolja.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül - nélkül az alábbi rendeletet alkotja: 

Köröstarcsa Községi Önkormányzat Képviselő-testületének
2/2015.(…) önkormányzati rendelete

az önkormányzat 2015. évi költségvetéséről

 (A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

16/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a 2015. június 11-i testületi ülés 3. napirendi pontjára felveszi 
a Polgárőr Egyesület tevékenységéről szóló beszámolót.

Határidő:2015. június 11.
 Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Lipcsei Zoltán polgármester javasolja, hogy az előterjesztésben szereplő állati hulladékra 
vonatkozó határozati javaslatot fogadják el. 

dr. Bácskay Tamás képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a 
bizottság támogatta és elfogadásra javasolja a határozatot.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a határozatot.
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Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

17/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

megbízza a polgármestert, hogy
1. folytasson tárgyalásokat Békés Város polgármesterével a Köröstarcsa községben 

keletkezett állati hulladék Békés Városban történő elhelyezéséről,
2. folytasson tárgyalásokat a vágópontokat üzemeltető őstermelőkkel és a Petőfi 

Vadásztársasággal az állati hulladék szerződés alapján történő átvételéről.

Határidő: 2015. május 31.
Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Negyedik napirendi pont: Települési fásítási terv felülvizsgálata
Előadó: Lipcsei Zoltán polgármester

Lipcsei Zoltán polgármester Köszöntöm Zolnai Évát, aki a fásítási tervet előkészítette.
Kiegészítésként elmondja, hogy a tegnapi nap folyamán, a Béke téren lévő nyárfák 
kivágása ügyében 30 lakos által aláírt beadvány érkezett. Javasolja ennek a 
kérelemnek a megtárgyalását. Az előterjesztést megkapták a képviselők. Ehhez 
kapcsolódik a Humán és Ügyrendi Bizottsági ülésen tárgyalt emlékfa ültetésére 
vonatkozó szabályzat.

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző elmondja, hogy az előterjesztés tartalmazza
a korábbi kérelmeket, a Béke téri kérelem egy új kérelem.

Zolnai Éva kertész elmondja, hogy a nyárfa nagyon zavaró a lakosságnak, allergiát is 
okozhat, sőt van ami akár balesetet is okozhatnak. Támogatja a kivágásukat és 
pótlásukat.

dr. Bácskay Tamás képviselő elmondja, hogy a településnek szabályzata van az emlékfák 
ültetésére vonatkozóan. Örömteli, hogy olyan igény van a faültetésre, hogy az eddigi 
helyszínek kevésnek bizonyultak.  A Humán és Ügyrendi Bizottság tárgyalta a fásítási 
terv módosítását, valamint az új emlékfa helyszíneket - a Somkertet és a Kossuth teret-
és elfogadásra javasolják.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy a liget be fog telni, ezért is kellett átgondolni az 
új helyszíneket.

dr. Bácskay Tamás képviselő személyes hozzászólása, hogy ha a fák a lakosság kérésére 
kerülnek kivágásra, vagy veszélyesek akkor támogatja.

Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy a Béke téren az emlékfaként ültetett tujákat már 
többször kellett újra ültetni. Nem szeretne sok fát kivágni, de ezeket a döntéseket meg 
kell hozni, a kivágott fák újra lesznek telepítva.

Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:
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18/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

a települési fásítási terv módosítását elfogadja.

(A fásítási terv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

19/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

az emlékfa ültetésre vonatkozó szabályzatának 1. pontját kiegészíti úgy, 
hogy az emlékfa ültetésére kijelölt terület a Somkert ahol som és vérszilva, 

valamint a Kossuth tér, ahol gömbjuhar és vérszilva fa ültethető.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

20/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
 az alábbi közterületeken lévő fák kivágását hagyja jóvá:
- József A. u. 14/c (nyárfa)
- Dózsa u. Szabó K. u sarok (nyárfa)
- Kossuth u. 41/a. (nyárfa)
- Béke téren lévő nyárfasor
Megbízzák a polgármestert, hogy a kivágott fák pótlására 

a Béke térre smaragdfa kerüljön kiültetésre,
a fásítási tervben szereplő közterület esetén a fásítási terv alapján, 

a fásítási tervben nem szereplő többi közterület esetében 
egyedi döntés alapján kerüljön sor.

Határidő: folyamatos
Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Ötödik napirendi pont: A szociális igazgatásról és a szociális ellátásról szóló önkormányzati
rendelet megalkotása

Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző elmondja, hogy ülés előtt osztottak ki a 
képviselők részére egy kiegészítést a korábban kiadott rendelet tervezethez. A 16. §. 
(7) bekezdését javasolja módosítani, valamint (10) és (11) bekezdéssel kiegészíteni, 
illetve az a formanyomtatvány, amit a bizottsági ülésen is kiegészítettek további 
kiegészítést tartalmaz, rögzíteni kell a fogyasztási hely azonosítót. A polgármester is 
elmondta a tájékoztatójában, hogy alapvetően meg fog változni a szociális 
támogatások rendszere. Fel fogja váltani a lakásfenntartási támogatást a települési 
lakásfenntartási támogatás, ami a fűtésre vonatkozna. Az önkormányzati segélyt a 
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rendkívüli települési támogatás fogja felváltani, de ez csak egy névbeli változás lesz. 
A szabályok nem változnak. A foglalkoztatást helyettesítő támogatás március 1-től 
járási hatáskörbe kerül. Az önkormányzatnak kötelező a rendeletet megalkotni február 
28-ig.

dr. Bácskay Tamás képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a 
bizottság megtárgyalta az előterjesztést, a 16.§-nál a támogatás összege 5.000,-Ft-ról 
4.000,-Ft-ra változna. Ezzel és a jegyző által elmondott módosításokkal a bizottság 
elfogadásra javasolja a rendeletet.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül - nélkül az alábbi rendeletet alkotja: 

Köröstarcsa Községi Önkormányzat Képviselő-testületének
3/2015.(…) önkormányzati rendelete

a szociális igazgatásról és a szociális ellátásról 

 (A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Hatodik napirendi pont: Bejelentések

Lipcsei Zoltán polgármester bejelentésében elmondja, hogy a Kossuth u. 11. szám alatti 
ingatlan értékesítésének a kérdését ismételten felteszi szavazásra, mert az előző 
testületi ülésen szavazategyenlőség miatt nem született döntés.   

dr. Bácskay Tamás képviselő elmondja, hogy már harmadszorra szavaznak ebben a 
kérdésben. A döntés azért nehéz, mert Tarcsán működő helyi vállalkozókat, akik helyi 
embereket foglalkoztatnak és fizetnek iparűzési adót, azokat támogatni kívánatos. 
Sokat gondolkodott ezen. Itt a település szempontjából kell megfontolni a kérdést. 
Elfogadta a testület a Gazdasági Programját, amiben szerepel a Kossuth u. 10. szám 
alatti idegenforgalmi központnak a kialakítása, ami egybe vág a korábbi vezetésnek az 
elképzelésével. Akkor a KMB iroda nem lesz jó helyen, amit a Kossuth u. 10. szám 
alá terveztek elhelyezni. Ipari üzemnek nem a vadászház mellett volna a helye. Nem 
tudja megváltoztatni a korábbi döntését, amellett, hogy kívánatosnak tartja a helyi 
vállalkozóknak a segítését.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 4 igen 
szavazattal, 2 ellenszavazattal, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

21/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

értékesíti a Köröstarcsa, Kossuth u. 11. szám alatti 575 hrsz-ú malom épület ingatlan 
1/3 tulajdonrészét Kurilla Olivér Köröstarcsa, József A. u. 14. szám alatti székhelyű egyéni

vállalkozónak. 
A testület a tulajdonrészét képező vételárat 1.930.000,-Ft-ban állapítja meg, 

melynek kifizetése a szerződéskötéskor esedékes. 
Az önkormányzat ajánlata 60 napig érvényes.
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A képviselő-testület tájékoztatja a vevőt, hogy a település sajátos jellegének megőrzése
érdekében az épületek felújításánál, átalakításánál az I. fokú építéshatóságnak az illetékes

örökségvédelmi hivatalt, mint szakhatóságot be kell vonnia az építési engedélyezési eljárásba,
az épület Kossuth utca felőli homlokzatának jellege nem változhat.

Határidő: azonnal a határozat továbbítására, 
illetve 2015. április 27.

Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Lipcsei Zoltán polgármester következő bejelentésében elmondja, hogy az ökocentrum 
hasznosítására pályázat kiírását javasolja. Ehhez elkészült pályázati kiírás és adatlap 
is, melyet a képviselők megkaptak. 

dr. Bácskay Tamás képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy ez 
visszatérő kérdés, ami most jutott el ebbe a szakaszba, hogy előrébb tudjanak lépni. A 
bizottság megtárgyalta és azt javasolja, hogy kerüljön kiírásra hasznosításra pályázat. 
Ne jelöljön meg a testület minimális bérleti díjat, várják meg a pályázó ajánlatát. 
Meghagyták a 100 eFt bánatpénzt, melyet a hivatalban kell befizetni. A benyújtási 
határidőt 2015. március 26. napban az elbírálási határidőt 2015. március 31. napban 
javasolják meghatározni és rendkívüli ülésen döntenek a kérdésről. Ezekkel a 
módosításokkal a bizottság elfogadásra javasolja a kiírást.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a kiírást a Humán és Ügyrendi Bizottság javaslata szerint.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

22/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

pályázat útján bérbeadás bérbeadásra meghirdeti 
elsősorban turisztikai célú hasznosításra a tulajdonát képező
 Köröstarcsa, Árpád tér 3. szám alatti ökocentrum épületét.

A pályázati adatlap és a pályázat részletes kiírása a határozat mellékletét képezi.

Határidő: 2015. március 26. a benyújtásra
2015. március 31. az elbírálásra

Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Lipcsei Zoltán polgármester következő bejelentésében elmondja, hogy felmérette a régi 
óvoda épületét és a szakértő megállapította, hogy körülbelül 10 MFt-ot kellene 
rákölteni, hogy hasznosítható legyen, ez a költség az épületgépészetet nem 
tartalmazza. Valamit kezdeni kell az épülettel, ezért az üresen álló önkormányzati 
ingatlanok hasznosítására kér javaslatot a képviselőktől.
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dr. Bácskay Tamás képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a 
bizottság azt a határozatot hozta, hogy bízzák meg a polgármestert az önkormányzat 
tulajdonában, de használaton kívüli ingatlanoknak állapotfelmérésével és tegyen 
javaslatot a hasznosításnak a lehetőségére. Határidő a következő testületi ülés legyen.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság a Humán 
és Ügyrendi Bizottság javaslatát támogatta.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

23/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

megbízza a polgármestert az önkormányzat tulajdonában lévő,
 de használaton kívüli ingatlanok hasznosítási lehetőségeinek a kidolgozására és az

előterjesztés elkészítésére az április 30-i testületi ülésre.

Lipcsei Zoltán polgármester következő bejelentésében elmondja, hogy kiosztásra került a 
2015. évi szabadságolási terve, melyet kér jóváhagyni.
Javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

24/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/C.§-a alapján 
Lipcsei Zoltán 2015. évi szabadságának ütemezését az alábbiak szerint jóváhagyja:

február 2-4.   3 nap
június 16- június 30. 11 nap
július 27-augusztus 7. 10 nap
augusztus 24-szeptember 4. 10 nap
december 21,22,28,29,31         5 nap
Összesen: 39 nap

Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester
Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző 

Határidő: értelem szerint

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző bejelentésében elmondja, hogy a Szervezeti
és Működési Szabályzat módosítása két témakört érint. Az egyik a polgármester 
szabadságolásának hatályon kívül helyezése, a másik a COFOG változása miatti 
módosítás. Ez mindkettő jogszabályi változás miatti módosítás, melyet kér elfogadni.

Kovács László képviselő elmondja, hogy támogatja a módosítás elfogadását.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül - nélkül az alábbi rendeletet alkotja: 
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Köröstarcsa Községi Önkormányzat Képviselő-testületének
4/2015.(…) önkormányzati rendelete

a Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló
4/2014.(II.20.) számú 

önkormányzati rendelet módosításáról

 (A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Lipcsei Zoltán polgármester következő bejelentésében a községi ünnepséggel kapcsolatban 
elmondja, hogy a faültetés a Béke téren lesz a játszótéri részen. Az ünnepi szónoknak 
felkérte Balázsné Dankó Hédi igazgatóhelyettest, valamint javasolja felkérni az 
általános iskolát az ünnepi műsor megtartására.

dr. Bácskay Tamás képviselő, a Humán és Ügyrendi Bizottság tagja elmondja, hogy a 
bizottság támogatta az ünnepségre való felkészülést az elhangzottak szerint. Javasolja 
a testületnek, hogy bízzák meg a polgármestert , a nemzeti ünnepek méltó 
megünneplésének a megszervezésével, szónok, illetve műsor biztosításával.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

25/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

megbízza a polgármestert, hogy gondoskodjon 
a március 15-i és az október 23-i községi ünnepségek 

méltó megünnepléséről, az ünnepi szónok felkéréséről, 
valamint a koszorúzási ünnepség lebonyolításáról, 

erről tájékoztassa a képviselő-testületet.

Határidő: értelem szerint
Felelős: Lipcsei Zoltán polgármester

Smiriné Papp Katalin pénzügyi csoportvezető bejelentésében elmondja, hogy az eszközök 
és források szabályozásáról kiadtak egy előterjesztés, mely módosítást tartalmaz. Az 
önkormányzat a közhatalmi bevételeinek, hátralékainak jogszerű elfogadását 
tartalmazza. Kéri a módosítás elfogadását.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság a 
beszámolót nem tárgyalta, de ő elfogadásra javasolja.

Lipcsei Zoltán polgármester javaslatára a képviselő-testület jelenlévő 6 tagja, 6 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta:

26/2015.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

Köröstarcsa Község Önkormányzata „Eszközök és források értékelési szabályzatát”,
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az előterjesztés szerint elfogadta.

(A szabályzat a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Lipcsei Zoltán polgármester megkérdezi, hogy van-e még valakinek bejelentése?

Mivel nem volt több bejelentés, tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a következő soros 
képviselő-testületi ülést 2015. április 30-én tartjuk az alábbi napirendi pontokkal:

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester 

2. Beszámoló az önkormányzat 2014. évi költségvetésének teljesítéséről 
            Előadó  :   Lipcsei Zoltán polgármester

3. A Szociális Bizottság és a polgármester beszámolója az átruházott szociális és 
gyermekvédelmi hatáskörök gyakorlásáról 
           Előadó  :   Végh Judit Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke
                         Lipcsei Zoltán polgármester

4. Beszámoló az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 
ellátásáról
           Előadó  :   Gyaraki Ibolya főelőadó
                         Rása Ildikó családsegítő

5. Bejelentések

6. Lakáscélú támogatásokról döntés (zárt ülés)
           Előadó  :   Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző 
           

Lipcsei Zoltán polgármester ezt követően megköszöni a megjelenést, hozzászólást, a 
képviselő-testületnek a munkáját, ezzel az ülést 17.40 órakor bezárja.

K. m. f.

Lipcsei Zoltán Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna
polgármester címzetes főjegyző


	Lipcsei Zoltán polgármester felolvassa írásos anyagát, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi.
	Tóth Imre helyi lakos elmondja, hogy az ő személyes problémája a csapadékvíz elvezetése, mert nem folyik el az ingatlana előtt a víz, szinte a járdáig áll a víz esősebb időben. Meg kell nézni, hogy mi ennek az oka. Ugyanez a helyzet a kertjének a végében is, áll a víz az árokban. Jó lenne ennek is utána nézni. Az ivóvízminőség javító programmal kapcsolatban kérdezi, hogy hol tart, és milyen munkafolyamat zajlik? A bekötő vezetékeket is cserélik-e? A választási kampány során szóba került a benzinkút létesítése. Kérdezi, hogy ez milyen állapotban van? Lesz ebből valami, vagy csak egy terv? Az Idősek Otthonával kapcsolatban kérdezi, hogy mennyire előrehaladott állapotban van? Lesz abból valami öt éven belül? Véleménye szerint, ha elkészülne, akkor nagyon sok tarcsai lakos beköltözne, jó lenne az időseknek és munkahelyet is adna. Majdnem egy éve, hogy megtörtént az országgyűlési választás, de sajnos a település képviselője tudomása szerint még Köröstarcsán nem járt. Jó lenne, ha időnként eljönne és fogadóórát tartana. Kérdezi, hogy a polgármester úr találkozott már az országgyűlési képviselővel? Javasolja, hogy vegye fel vele a kapcsolatot, mert lenne az itteni embereknek problémája, amit ő tudna orvosolni. A térfigyelő kamerával kapcsolatban kérdezi, hogy amik vannak, azok mekkora területet látnak be? Köszöni, hogy meghallgatták és várja a válaszokat.
	Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésekre válaszolva elmondja, hogy a településen egy térfigyelő kamera van, a Nagyablakos presszóval szemben. A hídon nem az önkormányzat kihelyezett kamerája van, hanem azzal az útdíjat ellenőrzik. A terveikben és a költségvetésben is terveztek térfigyelő kamerát. Pályázatból szeretnének minél több helyre felszerelni. Dankó Béla országgyűlési képviselővel ő már felvette a kapcsolatot. A képviselő támogatása nélkül nehezen fognak boldogulni. Tájékoztatni fogja a képviselőt, hogy fogadóórára szakítson időt a településen. Az Idősek Otthona egy kiemelt projekt, azon dolgoznak, hogy megvalósíthassák. A TOP pályázatban is benne van a benzinkút létrehozása, vagy önkormányzati működtetéssel, vagy egy mobil benzinkút, erre záros határidőn belül megoldást kell találni. Az ivóvíz programmal kapcsolatban az alpolgármester úr fog válaszolni. A csapadékvíz elvezetésében ő is érintett, mivel a hozzászóló lakosnak a szomszédja. Megoldást fognak erre a kérdésre találni, mert ez 11 éve probléma, de nem azzal fognak kezdeni, hogy maga előtt megcsinálják a belvízelvezetést, de a ciklusban meg fogják oldani a problémát.
	Nosza József alpolgármester az ivóvíz programmal kapcsolatosan elmondja, hogy az az információ áll rendelkezésre az Alföldvíz Zrt. tájékoztatójából, hogy a programot garanciával meg kell, hogy valósuljon, erre kivitelező a Mészáros Kft. Köröstarcsán még nem kezdődött meg a kivitelezés. Téma volt az értekezleten, hogy Romániából történő vízátvétellel, szűréssel fog megvalósulni. Ezzel javulhat a víz minősége.
	dr. Bácskay Tamás képviselő az elhangzottakhoz annyit fűz hozzá, hogy az Idősek Otthona Alapítvány vezetőtől függetlenül mindig is kiemelt projekt volt. A beruházás nagyságát tekintve csak pályázatból valósítható meg, így a település ki van téve az adott lehetőségeknek. Amint lehet abba az irányba lépnek, hogy a beruházás megvalósulhasson. Dankó Béla országgyűlési képviselőről elmondja, hogy kevesebb képviselő lett, így nehezebben az összes településre való eljutása. Dankó Béla Smiri Lászlóval tartotta a kapcsolatot. Úgy gondolja, hogy a kapcsolat meglesz a továbbiakban is. Van a képviselő úrnak irodája Szarvason és Békésen is, ahol él a kapcsolattartási lehetőség, valamint interneten is elérhető. Tudomása szerint készül Köröstarcsára, csak nem tudja, hogy mikor.
	Bokor Imre helyi lakos elmondja, hogy rossz az Aradi utca útjának az állapota, főleg az utca két végén. A választás előtt két héttel javítva lett egy kicsit. A csapadékvíz nem folyik el, az árkot is ő szokta takarítani a Szabadkai utcánál. Kérdezi, hogy ez kinek a feladata a lakosé, vagy az önkormányzaté? Véleménye szerint a közmunkásokkal ki lehetne takaríttatni az árkot.
	Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy sokat van kint a településen. Megígéri, hogy a jövő héten ki fognak menni és megnézik a lehetőségeket. A legnagyobb probléma az utakkal van, ott ahol nincsen aszfalt áll a víz. Az ilyen területekkel fognak kezdeni. Megvásárolták a grédert, és szakembereket kért fel, hogy hogyan tudnák vízmentesíteni az érintett utakat. Az említett utca is sorra fog kerülni, a sáros utcákat szeretnék megszüntetni, folyamatosan karban fogják tartani ezeket az utakat.
	Nosza József alpolgármester elmondja, hogy az aszfalt útra minden utcában igény lenne. Volt korábban már pályázatuk lakóútra, ami 300 MFt-ról szólt. Ezek nagyon drága beruházások, csak pályázati forrásból lehet megvalósítani. Jelenleg 400 MFt-ba kerülne a nem aszfaltozott utaknak az aszfaltozása. A meglévő útalapokra aszfaltoztak korábban a szennyvízberuházás után. Sajnos azok az utak romlanak, folyamatos kátyúzásra szorulnak. Ez nagyon sokba kerül és félő, hogy egyáltalán nem írnak ki lakó utcákra vonatkozó útépítési pályázatot. A gyűjtőutcákra vonatkozóan van pályázati kiírás, de a településen az már mind aszfaltozott. Saját költségvetésből ennyit biztosan nem tudnak kigazdálkodni. Mindenképpen megoldást kell találni az aszfaltozatlan utcákra. A III. ütem után az útalap szerű kőszórás, csak csinosított az utcákon, de nem oldotta meg a problémát. Aszfaltozásra, csak az aszfaltozott utcákban volt lehetőség a szennyvízberuházás után.
	Bokor Imre helyi lakos elmondja, hogy a kommunális adót egyformán fizetik mégsincs útjuk. Kérdezi, hogy muszáj volt megemelni?
	Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy a beszámolója elején elmondta, hogy 2015. évben alulfinanszírozták őket, és 10 MFt-ot kell fizetnie a településnek a szemétszállítás miatt. Az emelés ennek csak a töredékét fogja fedezni. A lakosság helyett fizeti ki az önkormányzat a rezsi csökkentés miatt, ez egy kényszerhelyzet. Az aszfaltozatlan utcáknak az aszfaltozásán vannak, de elsősorban a víztelenítést kell megoldani.
	Bokor Imre helyi lakos elmondja, hogy nincsen árok az utcában, kérdezi, hogy hova menjen a víz?
	Lipcsei Zoltán polgármester elmondja, hogy lakóházakat jelen pillanatban nem veszélyeztet a víz. Amikor veszélybe kerül a lakóház, akkor segíteni fog az önkormányzat. Neki minden feladat új, minden napját azzal tölti, hogy minden működjön.
	Kovács István helyi lakos elmondja, hogy korábban már ki lett mérve, hogy a temetőtől merre kellene vinni a vizet, de nem lett csinálva semmi. Kapott levelet és csekkeket szennyvízcsatorna karbantartásáról, kérdezi, hogy ez mit takar?
	Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző a kérdésre válaszolva elmondja, hogy az önkormányzat szennyvízcsatorna karbantartásra nem küldött csekket. Kéri a lakost, hogy vigye be a Polgármesteri Hivatalba a csekket és megnézik. Elmondja, hogy 10 évvel ezelőtt komoly problémák voltak a belvízzel, most nincsenek lakóházak veszélyben. Korábban állandó jelleggel kellett lakóházakat menteni. A település problémás helyei a temető és a Szabadkai utca. Korábban készült terv erre vonatkozóan. A közmunkások folyamatosan takarítják a belvízelvezető árkokat. Kéri, hogy akinek gondja van, az jelezze a hivatalban, nem kell megvárni a közmeghallgatást. Nem gondolta senki, hogy aszfaltozásra nem írnak ki pályázatot éveken át, és az előzetes információk alapján az idei évben sem szerepel útépítési pályázat. Ha nem lesz pályázat, akkor saját hatáskörben valamilyen olcsóbb megoldással lehet járhatóvá tenni az utakat.
	Bokor Imre helyi lakos úgy hallotta, hogy lenne egy helyi vállalkozó, aki megvásárolná a régi tápboltnak az épületét. Kérdezi, hogy lesz ebből valami, vagy kocsi múzeumnak fogják inkább használni? Szerinte inkább a vállalkozóé legyen, de tudomása szerint az a termelőszövetkezeté.
	Lipcsei Zoltán polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy a testületi ülése a napirendi pontok között fognak erről a témáról tárgyalni. A tulajdoni arányok úgy oszlanak meg, hogy 2/3 rész a Tarcsai Agrár Zrt. tulajdona és 1/3 rész az önkormányzat tulajdona.
	Több kérdés, hozzászólás nem volt, ezért a polgármester a közmeghallgatást bezárta.
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